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Verksamhetsberättelse för Knivsta föreningsråd 
år 2022 

Inledning 

Styrelsen för Knivsta föreningsråd lämnar följande verksamhetsberättelse för 
verksamhetsåret 2022. 
Knivsta föreningsråd är ett samarbetsorgan för föreningar i Knivsta kommun. Föreningsrådet 
har till uppgift: 

● att bidra till förståelse för och kunskap om olika föreningars arbete rörande 
fritidsverksamhet. 

● att vara kontaktorgan mellan föreningar och kommunala myndigheter i fritidsfrågor. 
● att verka för samhällsstöd till föreningarna. 
● att tillvarata möjligheterna att vara remissinstans i föreningsfrågor. 

Medlemmarna i Knivsta föreningsråd är ideella föreningar som bedriver fritidsverksamhet i 
Knivsta kommun och tillämpar demokratiska principer i sitt arbete. Alla sådana föreningar är 
välkomna att bli medlemmar i föreningsrådet.  
Verksamhetsberättelsen omfattar kalenderåret 2022. 

Styrelsen 

Styrelsen har utgjorts av nedanstående personer, med respektive föreningsengagemang: 
Vakant   ordförande 
Vakant   sekreterare 
Ingrid Lundell  ledamot  välgörenhet, integration 
Carl Nordin  ledamot  välgörenhet, is, 
Katarina Bengtsson ledamot  friluftsliv, elljusspår 
Andrea Andersson ledamot, kassör fotboll 
Agnetha Öberg ledamot  kultur 
 
Ordförande– och sekreterarposterna har alltsedan årsstämman 2022 varit vakanta. Posterna 
har alternerat mellan styrelsemedlemmarna. Styrelsen har efter årsstämman haft fem 
ordinarie medlemmar. 

Styrelsemöten 

Styrelsen har under kalenderåret 2022 haft nio protokollförda möten. 
Årsstämman genomfördes den 16 maj 2022. 

Medlemsföreningar 

Föreningsrådet har 36 medlemsföreningar: 
Alsike IF 
Dansgänget 
Eda Lägergårdsförening 

Knivsta.Nu 
Knivstabibliotekets vänner 
Kölängens odlarförening 
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Equmenia Knivsta 
Friluftsfrämjandet Knivsta 
Friluftsfrämjandet Långhundra 
Friskis & Svettis Knivsta 
Hilti Fight Center 
Knivsta Folkdanslag 
Knivsta Hembygdsgille 
Knivsta Idrottsklubb 
Knivsta IS 
Knivsta Judoklubb 
Knivsta Kenka Dojo 
Knivsta Musiksällskap 
Knivsta Optimist och JolleKlubb (KOJK) 
Knivsta Riksteaterförening 
Knivsta Scoutkår 
 

Kören Låtar & Läten 
Lagga fältrittklubb 
Lagga Långhundra BK 
Lions Club Knivsta 
L-100 IF 
Majblomman Knivsta lokalförening 
Naturskyddsföreningen Knivsta 
Odlarföreningen Dränggråten 
Omställningsgruppen i Knivsta 
PRO Knivsta 
Rädda Barnens lokalförening i Knivsta 
Röda Korset Knivsta 
SK Vide 
Upsala simsällskap 
Vassunda IF 
 

Kommunikation med medlemsföreningar 

Hemsidan används för att förmedla kontaktvägar mellan styrelsen och 
medlemsföreningarna. Föreningens Facebook-grupp har använts sparsamt för 
påannonsering av aktuella ämnen.  
Medlemsmöten digitalt i Teams var sjätte vecka. Inför varje medlemsmöte har kallelse sänts 
ut till alla medlemsföreningar. 
Förmedling av informationsbrev från kommunen, önskan om synpunkter på remissvar och 
annan information har skickats per e-post både till alla medlemsföreningar och riktat till 
berörda medlemmar. 
Styrelsen har ett Google-konto för e-post (knivstaforeningsrad@gmail.com) och 
dokumenthantering (Google drive).  
Under året har egen licens för Teamsmöten införskaffats. 
 

Föreningsrådets verksamhet 

Föreningslivet under Corona 

Restriktionerna utifrån Corona togs bort i början av februari 2022 vilket gjorde att 
föreningslivet och dess aktiviteter kunde återgå till normal nivå. 

Dialog med kommunens förvaltning och politiker 

Kultur- och fritidsförvaltningen 

Föreningsrådets styrelse möter kultur- och fritidskontoret ungefär var sjätte vecka. Mötena 
förbereds av föreningsrådets styrelse och kommunens föreningsutvecklare. Protokoll förs av 
kommunen. Vid mötena samlas normalt ett par representanter från föreningsrådets styrelse, 
kommunens fritidschef, kulturchef, kulturstrateg och föreningsutvecklare. Föreningsrådet är 
kommunens huvudsakliga motpart och remissinstans rörande föreningsfrågor. Mötena är ett 
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forum för utbyte av information och dialog mellan kommunen och medlemsföreningarna. 
Kommunen får möjlighet att ge utförlig information och få återkoppling på planerade 
satsningar och aktiviteter.  Angelägna frågor och punkter som kommit upp under 
medlemsmöten förs fram av föreningsrådet. Under verksamhetsåret har fem möten hållits.  
 
Urval av frågor som behandlats under perioden: 
Många frågor har fokuserat på Centrum för Idrott och Kultur, CIK, lokaler och verksamhet: 
 - Serveringen: Öppettider, priser och utbud av varor till ungdomar som ska på träning 
 - Reklam: Förtydligande av regler för reklam i ishallen 
 - Trygghet i lokalerna 
 - Ungdomsverksamhet i CIK, hur har det fungerat att traditionella ungdomsgårdar 
 ersatts av att ungdomar får hänga i CIK? 
 - Kampsportlokaler, fördelning av tider och utrymme i lokalerna 
Övriga frågor: 
 - Hållbar skötsel av idrottsplatser 
 - Utbetalning av föreningsstöd, brister i nuvarande redovisningssystem. Ett nytt 
 system tas snart i bruk. 
 - Möjligheter för föreningar att marknadsföra sin verksamhet i skolor för att locka 
 tillbaka barn till föreningslivet efter pandemin 
 - Sommarlovsaktiviteter  
 - Uppföljning och information om IP-skogens verksamhet 
 - Uppföljning och information om RF-SISUs roll i föreningslivets utveckling i Knivsta 
 och möjligheter att söka stöd. 
Exempel på information från kommunen: 
  - Kommunen har tagit fram en ungdomsapp och önskemål framfördes om att även 
 inkludera föreningslivet i appen. 
 - Information från kulturchefen om det skolprogram inom kultur som tagits fram i 
 samarbete mellan skola och kultur och fritid. Det avslutas med en barnkulturvecka 
 under hösten. 
 - Information om att kommunen etablerar en Evenemangskalender 
 “Föreningsevenemang i Knivsta” där föreningarna kan logga in och lägga ut publika 
 evenemang på CIKs websida. 
  

Kommunstyrelsens presidium 

Under verksamhetsåret har ett digitalt möte genomförts med presidiet under våren. 
Punkter som avhandlades: 

 - Föreningarna framförde förslag om att anordna sommarlovsaktiviteter där 
ungdomar som utövar dessa sporter ges möjlighet till sommarjobb genom att planera 
och vara ledare för aktiviteterna. Här skulle barn-och unga under ett par veckor få 
pröva på olika sporter. Goda exempel framfördes från tidigare satsningar.  
- Informerades om att Eda Lägergård beviljats pengar från Upplandsbygd för att 
genomföra ett projekt där ungdomar får ta sig an ledaruppgifter. Eda Lägergård 
planerar en kurs för blivande ungdomsledarutbildning på tema ”skapa trygghet 
tillsammans” med mål att få in fler ungdomar som ledare. 
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- Föreningsrådet beskrev ett önskemål om att kunna marknadsföra föreningarna på 
skolor för att locka tillbaka barn-och unga till föreningslivet efter pandemin. 
- Efterfrågades att kommunen tar fram en handlingsplan för att implementera 
integrationsprogrammet. 

 
Höstens möten med presidiet har skjutits upp i avvaktan på att de nya politikerna ska 
komma på plats.  

Föreningssamverkan 

Medlemsmöten  

Medlemsmöten påbörjades verksamhetsåret 2021 och har fortsatt i digital form i Teams. 
Mötena har ibland ett huvudtema där Kultur–och fritidsförvaltning eller annan organisation 
har fått möjlighet att delta för att ge information direkt till medlemsföreningarna. Varje 
möte inleds med kort information från Föreningsrådets styrelse om t ex möten med 
kommunen. Medlemsföreningarna är välkomna att delta med någon ur styrelsen eller annan 
engagerad medlem för att ta del av information eller framföra angelägna ärenden. Dessa 
möten har haft 5–15 deltagare från ungefär lika många föreningar.  
Sex digitala medlemsmöten med varierande teman har genomförts under verksamhetsåret. 
 
Exempel information som har meddelats: 

- Kulturskolan har informerat om appen "Ung i Knivsta" med påföljande diskussion 
kring hur föreningslivet kan bidra och dra nytta av informationskanalen. 
- "RF-SISU” har informerat om olika stöd som föreningslivet kan söka hos RF-SISU.     
- Therese Burström, kommunens föreningsutvecklare, har informerat om bidrag att 
söka. 
- Rädda Barnens projekt ”Stop min kropp” med syfte att förebygga att barn utsätts för 
övergrepp uppmärksammades med länk till projektets websida.  
- På mötet i oktober deltog Knivstas fritidschef och informerade om de nya 
bidragsreglerna som kommunen fastslagit.   
-  "Åtgärdstrappan" redovisades också, vilket är en handlingsplan för situationer där 
föreningar bryter mot kommunala regler och riktlinjer.  
- På mötet i december deltog Knivstas nye Kulturchef Heléne Burmeister och 
presenterade kommunens kulturprogram och planerade kulturaktiviteter. 
- Knivsta folkdanslag informerade att man nästa år firar 50 årsjubileum med många 
aktiviteter inplanerade.  

 

Samverkansgrupper 

I kommunen finns flertalet grupperingar av föreningar som samverkar. Samverkansgrupper 
som föreningsrådet deltagit i eller bevakat under verksamhetsåret är: 

● Brukarrådet för elljusspåret. Kultur- och fritidsförvaltningen sammankallar ca 2 
ggr/år utifrån anläggningsansvar. Inga möten har förekommit under 
verksamhetsåret. 
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● Rådet för naturvård och friluftsliv. Kommunens park- och naturenhet sammankallar 
med syftet att ge tidig dialog för kommunal utveckling/förvaltning av 
intresseområdet. Under detta verksamhetsår har det inte varit några möten. 

● Friluftslivssamverkan kan sammankallas inom intressegruppen. Mötena syftar till 
att dela resurser och behov mellan föreningar med utomhusverksamhet. Under 
året har två möten hållits. Fokus har varit på en av en vandringsled runt Säbysjön. 

● Föreningar som bidrar med välgörenhet och integration. Föreningsrådet har 
tillsammans med flera välgörenhetsföreningar medverkat i Välkomstkommittén, 
vilket är kommunens grupp för att arbeta för integration. Under året har 
Välkomstkommittén inte kallats till några möten. 

● Kulturföreningarna har ej sammankallats av kultur- och fritidsförvaltningen under 
året.  

 

Särskilda insatser 

Workshop  

Tema ”Hur kan vi tillsammans skapa förutsättningar för ett värdigt flyktingmottagande”? 
Styrelsen i Knivstas föreningsråd bjöd in medlemsföreningar, kommunförvaltningen samt 
kommunens politiker till en workshop den 19 april 2022. Representanter från fyra politiska 
partier deltog samt kommunens fritidschef. Moderator var Ann Edlund. Diskussioner följde 
med goda förslag på hur man skulle kunna aktivera och inkludera fler i föreningsaktiviteter. 
Exempel på förslag som diskuterades var sommaraktiviteter. Utöka lägerverksamheten på 
Eda lägergård. ”Prova på” olika aktiviteter där flera föreningar kan bidra utifrån 
arrangemanget. För att genomföra sådana aktiviteter bör fokus vara att rekrytera ledare, 
genom exempelvis sommarjobbslön till ungdomar. 
 
Politikerfrågestund 
Inför valet inbjöds till en politikerdebatt den 4 september 2022 med inriktning kultur och 
fritid. Ledamöter från samtliga partier i Knivstas kommunfullmäktige deltog. Allmänheten 
inbjöds genom annons i lokalpressen. Publiken fick möjlighet att ställa frågor utifrån fritid, 
kultur samt idrott. Moderator var Ann Edlund och Kjell Karlsson.  

Utfrågning bidrog till att sätta föreningarnas frågor på agendan hos samtliga partier. 
Generellt visades en samstämmighet bland politikerna i viljan att möjliggöra föreningslivet. 
Flera partier uttryckte behov av ökade anslag till park- och naturförvaltning och behovet av 
att se över tillgängligheten och samnyttja fler lokaler. 

Nedan några punkter som avhandlades:  
- Kommunstyrelsens Kultur- och fritidsutskott handhar fritidsfrågorna 
- Stöd till ideellt engagemang i föreningslivet: kostnader och lokalmöjligheter 
- Samhällsplanering och fritidskoefficient i detaljplaner 
- Hur kan vi möta Knivstas ungdomars oro i klimatkrisen, hur minskas kommunens 
miljöpåverkan 
- Utrymme för föreningsliv utomhus: ökade resurser för park- och naturförvaltningen 
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- Vassunda IF Skidor uppmärksammade alla på sitt förslag om konstnö vid elljusspåret 
 
 

Integration och välgörenhet 

Kommunen har tillsatt en samordnare för flyktingmottagande för att akut tillgodose 
flyktingars behov. Digitala möten har hållits varannan vecka. Flera ideella föreningar har 
medverkat och hjälpt till med insamlande och utdelning av skänkta varor.  
Föreningsrådet har tillsammans med kommunen uppdaterat skriften ”Om att ta emot 
asylsökande, nyanlända i en förening” från 2015. Skriften har delgivits alla 
medlemsföreningar. 

Remissvar och synpunkter till Knivsta kommun 

Föreningsrådet bevakar kommunens planer och program utifrån föreningslivets intressen. 
Under verksamhetsåret har inga detaljplaner för byggnation inkommit för yttrande. 
Föreningsrådet har varit referensgrupp vid framtagandet av kommunens nya bidragsregler 
och redovisningssystem, hemsida samt evenemangskalender. 
 

Regional dialog och samverkan 

Upplandsbygd Lokalt ledd utveckling 

Föreningsrådet är medlem i den ideella föreningen för stöd av Lokalt Ledd utveckling (LLU). 
Under året har inga gemensamma möten hållits. 
 
Knivsta den 6 mars 2023 
Styrelsen för Knivsta föreningsråd 
 


